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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 26 okt. 1953
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President en de Ministers Algera, Beel, Beyen, De Bruijn, Cals,
Donker, Kernkamp, Van de Kieft, Luns, Staf, Suurhoff, Van Thiel, Witte en Zijlstra (afwezig is
Minister Mansholt).

Tevens is aanwezig bij punt 2b Staatssecretaris Van den Berge - - -.
Secretaris: J. Middelburg.

- - -

Middagvergadering

2. Ingekomen stukken en mededelingen
b. Kamerdebat betreffende de Algemene Beschouwingen over de Begroting 1954 en enkele wetsontwerpen
- - -
5o. Kwestie Ambon
De Minister-President is voornemens met betrekking tot de kwestie Ambon er aan te herinneren,
dat de Indonesische Regering in strijd met de RTC-afspraak de deelstaat Oost-Indonesië onder
de voet heeft gelopen. Er is daarbij onzerzijds gedaan wat mogelijk is om dit te verhinderen. De
UNCI heeft daarover een rapport bij de Veiligheidsraad ingediend, doch de Veiligheidsraad
heeft dit niet in behandeling willen nemen. Spreker heeft toen als Minister-President nog een
gepubliceerd telegram aan de Indonesische Regering gezonden. Thans kan Nederland in feite
niets voor de vestiging van een zelfstandige Staat voor de Ambonezen doen, tenzij men door dit
geweld zou willen afdwingen. Minister Algera constateert, dat de Minister-President ook op het
standpunt staat, dat hier onrecht is gebeurd. Spreker informeert of de UNCI terzake wat zal
kunnen doen. Minister Luns merkt op dat van Nederlandse zijde een maandlang stappen zijn
gedaan bij de Veiligheidsraad om het rapport van de UNCI te doen behandelen. Eerst op de
laatste dag van zijn voorzitterschap heeft de Amerikaan Austin toegezegd, dat het rapport in
behandeling zou komen, doch dit is nooit gebeurd. In de Veiligheidsraad komt een klacht in
behandeling als zeven leden er voor stemmen, terwijl Nederland indertijd alleen Frankrijk mee
had. In dit verband wijst spreker ook op de Marokko-kwestie, welke niet in de Veiligheidsraad
wordt behandeld. Spreker merkt voorts op, dat de UNCI alleen nog op papier bestaat, omdat
deze formeel nog niet is opgeheven. De Minister-President voegt hieraan toe, dat de
Veiligheidsraad ook niet uit de kwestie zou zijn gekomen, omdat van Indonesische zijde tevens
de zaak-Westerling in bespreking zou zijn gebracht en zou worden gesteld, dat in de Zuid-
Molukken militairen van het vroegere KNIL in opstand zijn gekomen.

Minister Algera stelt de vraag of deze schending van de RTC-overeenkomsten
niet voor het Uniehof kan worden gebracht. De Minister-President antwoordt, dat dit niet de
minste uitzichten op enig resultaat zou geven.

Minister Van Thiel neemt aan, dat het betoog van de Minister-President in de
Kamer nog steeds gericht is op terugkeer van de Ambonezen uit Nederland naar Indonesië.
Naar sprekers mening dienen de Ambonezen niet in woningen in ons land te worden gehuisvest
met het oog op de tijdelijkheid van hun verblijf.
- - -

Kenmerk: Ministerraad.
© NA, archief Minkol., codetel. 1953doos 398
http://resources.huygens.knaw.nl/indonesischebetrekkingen1945-1969/Nederlands-indonesischeBetrekkingen1950-1963/Document/15568


